



Tortue radiée

Radiated tortoise

RÉPARTITION / DISTRIBUTION

Afrique

Madagascar



Africa

Madagascar

CONSERVATION

Vulnérable

En danger

En danger critique



Vulnerable

Endangered

Critical

Endémique du sud-ouest de Madagascar, victime de sa beauté, l'espèce figure parmi les tortues les plus menacées au monde. Pour lutter contre le trafic dont elle est victime, le Bioparc soutient la Station d'Observation et de Sauvegarde des Tortues, construite par l'association malgache Salamandra au cœur de son habitat.

Endemic to south-western Madagascar, victim of her beauty, the Radiated Tortoise is one of the most endangered species of tortoise in the world. In order to combat the trafficking of this animal, the Bioparc is supporting the Tortoise Observation and Protection Station, built by the Malagasy organization, Salamandra, right in the heart of its habitat.

Programme d'Elevage Européen



European Endangered Species Programme

CLASSIFICATION

Classe : Reptiles
Ordre : Testudines
Famille : Testudinidés

Class: Reptiles
Order: Testudines
Family: Testudinidae

Astrochelys radiata

DESCRIPTION / VITAL STATISTICS

Longueur : 35 cm
Poids : 6 à 10 kg

Length: 14 inches
Weight: 13-22 lbs

REPRODUCTION

Ponte : 2 à 4 œufs,
une à trois fois par an
Incubation : 5 à 12 mois

Number of eggs: 2-4 eggs,
one to three times per year
Incubation: 5-12 months

LONGÉVITÉ / LIFE EXPECTANCY

Plus de 80 ans

More than 80 years

PARTICULARITÉS / CHARACTERISTICS

Vivant en milieu steppique, elle se nourrit de jeunes pousses d'herbacées et de cactus. Elle agrémente ce régime avec des coquilles et des os, riches en minéraux. Dans ce milieu aride, les flaques ne sont pas assez profondes pour immerger la bouche : cette tortue peut récupérer de l'eau en imbibant ses narines !

As it lives in a steppe environment, the radiated tortoise feeds on young herbaceous shoots and cactus. It supplements this diet with shells and bones which are rich in minerals. In this arid environment, puddles are not deep enough for the tortoise to immerse its mouth: this turtle can recover water by soaking its nostrils.

HABITAT

Savane



Savannah

ALIMENTATION /

DIET

Végétaux



Plants